
FEEDBACK FROM THE ANGLOPHONES’ POINTS OF VIEW 

 

Patricia EVANS : 

En 2006, J’ai emménage à Montignac en Charente, un village près de St Amant de Boxe, et 

tout le monde fut accueillant avec moi; c’est pour cela que j’ai décidé de travailler avec les 

élevés du collège Eugene Delacroix ; et de cette manière, pour redonner, en échange, quelque 

chose à la  commune. 

 

Les professeurs d’anglais son enthousiasmes et motives, et j’apprécie d’avoir la chance de  

parler avec eux  au sujet des élevés individuelles si nécessaire et aussi donner mon avis sur 

des séances de temps en temps. Le directeur et les autres professeurs sont accueillants et c’est 

aussi sympathique  de la part du collège  de nous offrir le déjeuner après les séances, ainsi 

nous partageons un peu de la vie du collège. 

 

J’aime le contact avec les jeunes : ils sont toujours polis, sages et ont envie d’apprendre.  Cela 

me donne grande satisfaction quand les élevés améliorent leur vocabulaire, la prononciation et 

qu’ils sont moins timides.  C’est aussi un plaisir pour moi de partager ma langue maternelle et 

de partager une culture différente avec les jeunes. 

 

Mike Fraser : 

 

I am actually not a great believer in free time. I like time to be reasonably constructive. 

In retirement, all time is arguably 'free'. So, for me, I see no problem in making a contribution 

of my time to a constructive end and purpose. This project, I feel, fulfills a valid purpose and I 

also feel privileged to be a part of it. 

I am not sure that I had any particular expectations at the outset other than I wanted to 

make a contribution; I have the time so, why not?! Now, having been involved since the start 

of this project, I can say that I have developed a bond with the school and the teachers we are 

involved with whom, I may add, are all very nice people, enthusiastic and caring towards the 

children in their care and towards us as complete incomers without for the most part, any 

teaching experience - it's a risk on both sides! But, a risk worth taking. Life is all about risk 

and experiment and that is how we move forward and learn. 

I know what I have derived when a child in the village I live saw me walking down the 

road and shouted across to me, "Hi Mike!", pride and some satisfaction that we have not gone 

unnoticed but, in a nice way of course. This all helps create a bond and understanding. In 

these rather difficult times across the world creating links like ours can only be a good thing. I 

really like connecting with young people too, they are the future wherever they are. And the 

children at St Amant de Boixe are helping me with my French too! 

 

 


